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Kevadseminaril muutus aine palju praktilisemaks. Enne õpitud teadmisi saime nüüd rakendada ja 

saime ka uusi teadmisi juurde. Selle aine käigus olen selgeks saanud, millised instrumendid on 

olemas,  kuidas hoida instrumente  käes, kuidas kasutada erinevaid puure. Praktilised ained on kõige 

põnevamad ja õpetlikumad ained, kuna seal õnnestub ise kõike läbi teha. Kuigi kõik esimesel korral ei 

õnnestu ja mõni asi läheb ka metsa, siis selle käigus õpibki kõige paremini. Kuna siis tead, et nii ei tohi 

teha ja nii ei saavuta soovitud tulemust. Sain esimese kogemuse, kuidas panna komposiittäidist, 

amalgaami ja klaasionomeer-täidist. Komposiidi paneks ei tulnud alguses kõige paremini välja, kuna 

seda sai kaviteeti liiga palju ja siis kulutasin liiga palju aega selle viimistlemisele. Kuid kui pooled 

praktikad said läbi, siis paranes komposiidi käsitlemine tunduvalt ja modelleeringud muutusid palju 

paremaks. Siis ei olnud vaja ka enam nii palju viimistleda ja tulemus oli palju ilusam.   Teades ennast, 

siis mulle meeldib õppimise käigus alati see, kui esimene kord näidatakse põhjalikult ette ja siis 

proovin ise teha. Kuna väga raske on minust teha midagi, mida ma ei kujuta päris ette. Kuid kui 

raskustest üle sain, siis iga praktika käigus läks prepareerimine, täidise panek ja  viimistlemine 

lihtsamaks. Viimastel praktikatel nukkudega tundus, et täidised nägid juba asjalikud välja. Tavaliselt 

on praktilised asjad minu tugevamaks küljeks olnud. Alguses kulub mul palju aega, kuna ei ole endas 

nii kindel ja tahan, et see õnnestuks väga hästi. Kuid nagu see on alati olnud, siis harjutamine teeb 

meistriks. Nii, et tuleb palju tööd teha ja nii suudan saavutada edu.  

Alguses valmistasid mulle raskusi käsiinstrumendid, kuna nendega ei olnud enne kokkupuutunud ja 

siis kõik tundus nii segane, kuna mitmed instrumendid nii sarnased, aga kui ise hakkad nendega 

töötama, siis saavad need ka selgeks.  Lisaks oli minu jaoks raske klaasionomeeri segamine täidise 

jaoks ja selle asetamine kaviteeti. Esimesel korral segasin liiga kaua, nii et täidis ei jõudnudki 

kaviteeti. Teisel segamisel jõudis osa materjalist kaviteeti, kuid seda jõudis ka teistele hammastele. 

Kuid olukord selle täidisega on muutunud suvekäigus palju paremaks, kuna praktikal olen saanud 

mitmed korrad segada seda. Kuid selle kasutamine kaviteedis ei ole veel päris selge (kuna praktika oli 

assisteerimise praktika, siis õnnestus jälgisin pingsalt, kuidas hambaarst seda kasutab) , eks selle 

kasutamisele kaviteedis  tuleb keskenduda sügisel.  

Suvel praktika käigus sain näha, kuidas reaalselt toimib hambaravikabinet, kuidas töötab hambaarst 

ja kuidas töötab assistent.  See oli üks väga kasulik praktika, kuna nüüd olen harjunud juba 

inimestega töötama. Kui alguses oli hirm, et äkki teen imuriga haiget, siis praktika lõpuks olin selle 

kasutamisega nii harjunud, et seda hirmu enam küll ei ole. Nii,  et jään põnevusega ootama järgmisi 

praktikaid, kuid enne tuleb teadmisi koguda.  

Kreete Teng ,    Stom II 

 


